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    A že je léto opravdu pryč dosvědčuje i to, že čápi odletěli !                        
Čápi bílí na Valašsku tradičně sídlí například v Jablůnce, Kunovicích, Kelči nebo v Zašové. Letos poprvé 
zahnízdili také v Jarcové. Celé léto jsme mohli sledovat čapí rodinu a její výlety do okolí. Ochránci přírody 
mláďata okroužkovali, aby mohli sledovat jejich pohyb. Doufejme, že se do hnízda na jaře zase vrátí.

                    Vážení čtenáři,                           
léto uletělo tak rychle, že už nyní ani nevím, zda nějaké bylo. Jednak to bylo počasím, které nás asi nikdy 
nepřestane udivovat, jednak množstvím práce. Kontrolu nad počasím zatím naštěstí lidstvo nemá. Práci však 
koordinovat můžeme. Druhá polovina tohoto roku se ponese na stavební vlně. První velká akce má název 
Revitalizace budovy obecního úřadu Jarcová, č. p. 200, 230, 757 01 Valašské Meziříčí. Pod tímto dlouhým názvem 
se skrývá zateplení objektu kulturního domu a obecního úřadu včetně výměny oken a dveří a zateplení stropu. 
Na druhý pokus jsme byli úspěšní s žádostí o dotaci z Operačního programu Životní prostředí, prioritní osy 
3 – Udržitelné využívání zdrojů energie (FS). Bez této dotace, jejíž výše bude upřesněna po dokončení stavby, 
by se nám jen velmi těžko hledaly rezervy v našem rozpočtu na podobný počin. Stavba, která byla vybudovaná 
skoro svépomocí našimi občany, za což jim patří opravdový obdiv, si tuto generální opravu určitě zaslouží. 
Předpokládaná hodnota díla ve výši 5,62 mil Kč se díky výběrovému řízení upravila na částku 3,36 mil. Kč. 
Zakázku tím získala firma MK-STAV BUILDING s. r. o. z Krhové. Nyní je hlavně na stavebním dozoru, aby 
vše pečlivě pohlídal a budova nám tak mohla sloužit ještě mnoho dalších desetiletí. Druhou velkou stavební 
akcí bude přístavba naší mateřské školy. Měl by se tím vyřešit problém s umisťováním dětí předškolního 
věku, který obec trápí již několik let. Uvítají to především maminky, které se bez problémů mohou vrátit zpět 
do svých původních zaměstnání.  Stavba má vydané stavební povolení a v současné době probíhá výběrové 
řízení na zhotovitele. Předpokládaná hodnota díla je 8 mil. Kč. Obec podala na Ministerstvo školství žádost 
o dotaci, která by měla být vyhodnocena na přelomu měsíce září a říjnu. To nám ukáže, jak velkou částku 
budeme muset pokrýt z úvěru u České spořitelny, která nám nabídla nejlepší podmínky financování. Stavba 
o rozměrech 10x20 m bude dvoupatrová. Vrchní část bude sloužit jako třída a spodní část jako „minitělocvična“, 
která ve škole citelně chybí. Sál kulturního domu, který škola k tomuto účelu využívá, je zcela nevhodný a bylo 
by otázkou času, kdy by školní inspekce takovéto využití zcela zakázala. Odpolední hodiny a víkendy můžete 
navíc tento prostor různě využívat. Bude záležet jen na vás, zda této nabídky využijete. Může se jednat o různé 
formy cvičení, přednášky, besedy, mateřské centrum, ale také třeba to může být volební místnost. Uvítáme 

každý nápad, který přinese další rozvoj 
obce nebo jen příjemně strávený volný 
čas. Do konce roku nás čeká ještě oprava 
části dešťové kanalizace nad školou 
a vysprávky místních komunikací. Díky 
Úřadu práce jsme mohli zaměstnat 
několik místních lidí, kteří se starají 
o vzhled obce. Protože během roku 
někteří pracovníci odešli z důvodu 
nástupu do nového zaměstnání či 
dlouhodobé marodky, nepodařilo se 
nám zajistit takový počet pracovníků, 
aby stíhali vše, co by bylo potřeba udělat. 
Budu rád za každé vaše konstruktivní 
připomínky a náměty, které povedou 
ke zkvalitnění života v obci.

Ivo Veselý starosta obce



    Tábor 2014                                                                  
Již druhým rokem se mladí hasiči z Jarcové zúčastnili táboru, který se konal v Horské chatě Bzové v Karolince. Stejně jako 
minulý rok se připojili ke kamarádům z SDH Hovězí a SDH Francovy Lhoty. 
Děti byly ubytovány v pokojích po třech až pěti. Poblíž chaty se nacházel bazén, velké ohniště a pro ty nejmenší různé 
prolézačky, na kterých se dostatečně vyřádily. Šikovné paní kuchařky obstarávaly veškerou stravu a pitný režim po celý 
týden. Počasí nám velmi přálo celých šest dní až do dne odjezdu, kdy se rozpršelo.
Pro všechny účastníky bylo přichystáno mnoho zajímavých her a sportovních aktivit. Po příjezdu a malém odpočinku 
vedoucí rozdělili mladé hasiče do několika družstev, přičemž každé mělo vlastní barvu. Hned prvním úkolem, který děti 
dostaly, bylo vytvořit si svou vlastní týmovou vlajku, která se bodově hodnotila. Výroba vlajek zabrala téměř celý den, jelikož 
si na nich děti daly velmi záležet.

Každý další den začínal brzy ráno pořádnou rozcvičkou, aby se děti probraly a protáhly si celé tělo. Na snídani už byly 
všechny čilé a připravené zahájit náročný den. Dopolední program zahrnoval hlavně trénování nejrůznějších požárních 
disciplín zábavnou a soutěživou formou, například nácvik závodu požární všestrannosti, kde se učily přelézat lano, vázat 
uzly, pomoct raněným či zorientovat mapu pomocí kompasu, dále trénovaly štafetu požárních dvojic a mnoho dalších 
soutěžních disciplín. Hlavním cílem bylo, aby si děti předaly své zkušenosti, lépe se poznaly a skamarádily a naučily se 
novým věcem.  Následoval vydatný oběd a po něm polední klid, ve kterém si děti mohly odpočinout, ovšem úleva to byla 
také pro vedoucí, kteří byli rádi za chvilku kliduJ
Odpolední aktivity byly spíše rázu hravého, ovšem stále soutěživého. Jelikož všechny hry byly náležitě obodovány, po celý 
den v táboře panovala napjatá atmosféra, který tým uspěje a získá nejvíce bodů. Mladí hasiči měli samozřejmě i nějaký volný 
čas k vlastní zábavě, nejčastěji, díky pěknému počasí, dováděli v bazénu, většinou i s vedoucími, kteří se vrátili do svých 
mladých let a všichni společně řádili, dokud nepadli únavou.
 Jedním z bodovaných úkolů, pro ty větší a silnější, bylo dostat postupně všechny vedoucí do bazénu nehledě na to, zda 
měli plavky nebo ne. Netrvalo dlouho a úkol byl splněn, protože takovou možnost děti mají jen jednou za rok. Dostávali 
nejrůznější úkoly a hrávali nejrůznější soutěže, jako třeba v lese postavit přístřešek z přírodního materiálu, udělat si 
indiánskou masku a poté v družstvech vymyslet a zatancovat kmenový tanec. Také se navzájem museli krmit jogurtem se 
zavázenýma očima, což bylo velice zábavné hlavně pro ty, kteří dílo sledovali.
Jeden den se ti největší vydali na celodenní túru z tábořiště až na Soláň a ti nejmenší putovali na jahody a hřiby do okolních 
lesů. Odvahu si děti vyzkoušely poslední noc, kdy se konala stezka odvahy, která byla rozdělena na dvě části. První, méně 
strašidelná a kratší byla pro ty nejmenší kolem chaty a poté delší a hrůzostrašnější pro ty více odvážné. Všichni statečně 
stezku zvládli a v bezpečí chaty si vyprávěli zážitky.
Po sedmi náročných dnech plných nejrůznějších zážitků se všichni účastnící, za již deštivého počasí, vydali na cestu 
domů. Tábor můžeme považovat za úspěšně ukončený, nikomu se nic vážného nestalo a všechny děti byly sice unavené ale 
jinak velice spokojené a natěšené na příští rok se svými kamarády.

Romana Kalužová, Iveta Bačová

    Mladí hasiči:                            

O celé soutěžní sezoně družstev mladších a starších žáků se dočtete v dalším čísle Jarčovjanu. Jejich soutěžní klání v době 
uzavírky tohoto čísla zdaleka není u konce a vedoucí Vám chtějí přinést ucelený přehled celým soutěžním rokem 2014.
Dorostenky:
V letošním roce jsme stáli před složitým rozhodováním. Zda naše dorostenky budou soutěžit v kategorii jednotlivců, nebo 
družstev. Přesto, že  našich holek bylo málo, zvítězil kolektivní 
duch a družstvo jsme doplnili jejich kamarádkami z okolních 
obcí, které byly ochotné hájit barvy Jarcové. Přesto, že bylo složité 
zorganizovat tréninky s přespolními dívkami, nakonec se povedlo 
dát družstvo dohromady. V okresním kole v Horní Lidči holky 
nenechaly nikoho na pochybách, že si přijely pro páté vítězství 
v řadě. V žádné disciplíně nenašly přemožitelky a zaslouženě 
postoupily na krajské kolo v Kroměříži.  Krajské kolo je už hodně o 
nervech. Jde přece o postup na mistrovství republiky, kdysi pro náš 
sbor nemyslitelná věc a letos pokus postoupit potřetí za sebou. Ani 
zde naše družstvo nezaváhalo ani v jedné ze čtyř disciplín, všechny 
vyhrály a postup na republiku byl náš. Mistrovství České republiky 
bylo letos v Brně, což byla pro nás obrovská (hlavně finanční) 
výhoda.  Soutěžící a vedoucí měli ubytování zajištěno pořadatelem 



a fanoušky se podařilo umístit na priváty našich hasiček, 
které v Brně studují.  Oproti předloňskému Sokolovu a 
loňskému Jablonci nad Nisou nám stačilo vyjet až v sobotu 
brzy ráno. Přebírka materiálu, slavnostní  nástup a šlo se 
do boje.  První disciplína 100 metrů překážek a šesté místo 
v této disciplíně.  Po stovkách přišly na řadu nenáviděné 
testy z požární ochrany, naštěstí bez chyby a první místo. 
Druhý den začal štafetou 4x100 metrů.  Tu první holky 
zaběhly fantasticky v čase 65,31, který je náš rekord a vloni 
by stačil na zisk mistrovského titulu.  Ale požární sport jde 
mílovými kroky dopředu, takže v této disciplíně „až“ třetí 
v republice.  Královská disciplína požární útok se povedla 
bez chybičky, ale byly prostě tři družstva ještě rychlejší.  
V konečném součtu tedy čtvrté místo, i když nepopulární, 
ale velmi cenné. Po návratu nás čekalo krásné přivítání od 
našich fanoušků a známých u hasičárny, vypadalo to, jako by 
se vyhrála olympiáda.  Tímto emotivním zážitkem skončila 
letošní  sezóna dorostenek, i když většina dívek si ještě 
zasoutěžila v kategorii žen.
Ženy:
Tato kategorie je pro nás po soutěžní stránce podstatně 
složitější než dřív. Víc než polovina základu družstva se 
rozprchla na vysoké školy, některé dívky chodí o víkendu do 
práce a na brigády, takže jsme to látali jak vlaštovka hnízdo, 
tak aby se vůbec mohlo jet soutěžit. Ale naše ženy jsou už 
zkušené závodnice, takže i přes tuto nevýhodu nejde říct, 
že by se nedařilo. S přehledem vyhrály obvodové kolo, na 
okresním kole našly jen jedny přemožitelky z Komárovic a 
skončily druhé a měly tak možnost postupu na krajské kolo. 
Vyhrály ovšem požární útok, což jim zajistilo postup na zlatý 
pohár hejtmana Zlínského kraje. Bohužel dovolenkové a 
pracovní aktivity nedovolily složit družstvo na krajské kolo, 
tak jsme postup pustili třetím Viganticím. I tak ale krajské 
kolo nebylo bez naší účasti, protože tři naše soutěžící  
v souladu s pravidly soutěží hájily barvy Vigantic. Ve 
Vsetínské hasičské lize před poslední soutěží našim ženám 
patří průběžné druhé místo, což při stylu neustálého míchání se sestavou není vůbec špatné. Družstvo si letos udělalo 
výlet na noční soutěž do 150 km vzdálené spřátelené  slovenské  obce Koš, kterou už navštívili naši divadelníci se svou 
hrou.  Všichni si výlet užili, přátelská atmosfér a pohostinnost, když nepočítám startovné, neutratili jsme ani euro.  Bylo 
o nás postaráno jako v bavlnce. Čtvrté místo není špatné, protože na Slovensku jsou povoleny užší  hadice, ve kterých 
je rychlejší voda, které my ale nemáme, protože se v ČR používají jen na některých soutěžích.  Asi vrcholným zážitkem 
jak dorostenek, tak žen, které se zúčastnily, byl několikadenní výlet na Mistrovství světa v požárním sportu dorostu ve 
Svitavách, kde jsme měli možnost vidět světovou elitu v tomto sportu a dvě zlaté medaile družstev pro české barvy. 
Muži nad 35 let
Statistik by řekl, že toto družstvo je nejúspěšnějším družstvem SDH Jarcová. Zúčastnili jsme se jediné  soutěže na 
Bystřičce, kde jsme s naším rekordním časem vyhráli. Takže to vypadá, že tuto sezonu už budeme žít ze slávy. Vždyť kdo 
si může říct, že v sezoně neokusil hořkost porážky. :D

Za SDH Jarcová Jaroslav Šulaa

   Divadlo                         
Blíží se podzim a to je čas kdy náš divadelní spolek každý rok finišuje s výběrem hry pro novou sezónu. Podle 
nejnovějších zpráv se opět bude jednat o novou a 
tím pádem neokoukanou hru, která vždy divákovi 
zaručí pocit překvapení. Jak se již stává zvykem, 
chystá se také podzimní představení  přespolního 
souboru, které zkrátí čekání nedočkavým 
divadelním fanouškům. Za zmínku také stojí 
úspěšná snaha o získání dotace na nové osvětlení. 
Nová sezóna by tedy měla začít na nově osvětlené 
scéně, která snese porovnání s profesionálními 
divadly velkých měst.  Opět se tedy máme na co 
těšit.
Pro vzpomínku přikládáme historickou fotku 
z roku 1976. „ Vzpomínáte?“

J. Hrabovský



    Letní volejbalová sezóna v Jarcové           

Dne 7.6.2014 proběhl na kurtech 
v Jarcové tradiční turnaj smíšených 
amatérských družstev ve volejbale.  
Tohoto jarního turnaje se opět 
zúčastnilo celkem 10 smíšených 
družstev (podmínkou byla účast min. 
2 osob něžného pohlaví v týmu), 
z toho byla 2 družstva domácích 
hráčů. Po celodenním úsilí se  domácí 
družstvo z Pozavody umístilo na 6. 
místě, dalšímu domácímu týmu  pod 
názvem Valaši potom patřila 5. příčka.  
Tím byla zahájena sezóna venkovních 
turnajů, kdy se hráčům z volejbalového 
oddílu Jarcová dařilo i na turnajích 
pořádaných v Hrachovci, kde dne 28.6. 

družstvo pod názvem Valaši vyhrálo a dne 
16.8.  družstvo Valaši obsadilo 2. místo, 
hráči z Pozavody potom byli 3. 
Kromě klasického volejbalu je v plném běhu 
také beachvolejbalová sezóna. Hřiště, které 
si členové volejbalového oddílu vybudovali 
před 2 lety svépomocí za přispění obce 
Jarcová, je v pěkných letních dnech hojně 
využíváno jak členy jarcovského oddílu, 
tak i mimojarcovskými volejbalisty. Své 
ovoce pak přinesly pravidelné tréninky na 
beachvolejbalovém turnaji v Hrachovci, 
kde tříčlenné smíšené družstvo z Pozavody 
nenašlo přemožitele a po zásluze vyhrálo.
Všechny příznivce volejbalu pak rádi 
přivítáme na podzimním volejbalovém 
turnaji konaném v Jarcové dne 13.9.2014, 
přijďte si za námi zafandit.

   Svatojánský oheň                       
Jak se již stalo krásnou tradicí, 
i letos proběhla na Krplově oslava 
slunovratu kterou již druhým rokem 
pořádá náš sbor dobrovolných 
hasičů. Svatý Jan servíroval  typické 
počasí všech předchozích ročníků: 
ani zima ani vedro, ani slunce ani 
velký déšť, prostě proměnlivo. Ani 
noční chlad ale neodradil desítky 
nadšenců, kteří se přišli pokochat 
nádherným výhledem na noční 
Valmez při praskání zatím největší 
vatry od začátku konání těchto 
akcí. Občerstvení a dobrá nálada 
nedošly, a tak se snad příští rok při 
pálení svatojánských ohňů setkáme 
na kopci v ještě větším počtu.
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                                            O Z N Á M E N Í   O B Č A N Ů M                 

 KONTEJNER   NA  VELKOOBJEMOVÝ   ODPAD  A SBĚR 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU BUDE  PROBÍHAT  V OBCI 

VE DNECH:

VELKOOBJEMOVÝ ODPAD:
U obecního úřadu:     v sobotu 27.9.2014 od 13:30
Pod RD p. Martina Kuráně  v sobotu 27.9.2014 od 13:30
Na parkovišti u hřiště   v sobotu 27.9.2014 od 17:30
Za Vodů – u hřiště:    v sobotu 27.9.2014   od 8:30 do 11:30

Kontejner u obecního úřadu bude přistaven i v neděli 28.9.2014.

NEBEZPEČNÝ ODPAD:
U obecního úřadu:     v sobotu 27.9.2014  od 8:00 do 12:00
Za Vodů – u hřiště:   v sobotu 27.9.2014  od 8:30 do 10:30

V případě velké, objemné nebo těžké věci volejte do 24.9. do 14:00 
na telefon 571/631010, 603/489672. Je možno přijet až k Vám.

Obecní úřad Jarcová



Vydává Obecní úřad Jarcová, PSČ 757 01. Evidenční číslo MK ČR E 20200. Vychází čtvrtletně nákladem 250 
výtisků, zdarma občanům obce. Redakční rada: Iveta Bačová, Jiří Hrabovský, Lenka Kostelná. V Jarcové  
19. 9. 2014, číslo 2/2014 . Příspěvky nejsou redakčně upravovány, neprošlo jazykovou úpravou. Za obsah odpovídá  
Iveta Bačová, email: ivetabacova@seznam.cz Uzávěrka příštího čísla: 7. 12. 2014.

     Oznámení a informace                      

Oznámení o poplatcích
Připomínáme, že poplatky za svoz komunálního odpadu (450,- Kč/osoba a 450,- Kč/chata), ze psa (200,- 
Kč, samota 100,- Kč) a za kabelovou TV (1000,- Kč) měly být uhrazeny do konce měsíce března. Poplatky 
můžete uhradit v hotovosti na obecním úřadu v úředních dnech (Po, St 9:00 – 12:00, 14:00 – 17:00) 
nebo převodem na účet číslo 5924851/0100. Do zprávy pro příjemce uveďte jméno, číslo popisné a druh 
poplatku.

Kontejnery na textil a párovou obuv
Od letošního května můžete využívat možnosti odkládat textil a párové boty do nového bílého 
kontejneru, který je umístěný vedle obchodu Jednota. V části obce Za Vodů nebyl kontejner skoro 
využit, proto ho firma odvezla. Budeme velice rádi, když tento materiál nebudete odkládat do popelnic. 
Jednak ulehčíte životnímu prostředí a jednak můžete takto pomoci potřebným.
Co patří do sběrného kontejneru:
Do sběrného kontejneru patří čistý a suchý textil (veškeré oděvy, bytový textil – záclony, závěsy, 
povlečení, potahy, ubrusy a deky) zabalený v zavázaných (zauzlovaných) igelitových pytlích/taškách, 
dále také spárované (svázané) nositelné boty.
Rádi bychom tímto apelovali na občany, aby textil, který vkládají do sběrných kontejnerů, byl zabalený 
v igelitových pytlích/taškách a svázaný. Myslete prosím na to, že s tímto textilem je ručně manipulováno!
Co nepatří do sběrného kontejneru:
Do sběrného kontejneru nepatří znečištěný nebo mokrý textil, matrace, molitan, koberce, tašky, 
netextilní materiály, komunální odpad, elektrospotřebiče.

Upozornění komise ŽP
Upozorňujeme občany, že spalování odpadů v lokálních topeništích je zakázáno!    NESPALUJTE   
Polyetylén, polypropylen, polystyren, polyuretan – materiály, z nichž se vyrábějí obaly, plastové lahve, 
drobné užitkové předměty, hračky. Polyvinylchlorid (PVC nebo Novodur) – trubky, hadice, pláště 
do deště, ubrusy, folie, podlahové krytiny apod.
UPOZORNĚNÍ: za pálení odpadu je možné uložit pokutu ve výši 500- 150 000,- Kč.

Cvičení PILATES v Jarcové
Hodiny Pilates v Jarcové budou opět zahájeny v měsíci říjnu (podle aktuální situace po výměně oken 
na sále KD). Termín cvičení: neděle od 18,30 hodin.                                                  Petra Bajzíková
 
Oznámení o otevírací době šatníku Diakonie ve Valašském Meziříčí
V prostorách na Vrbenské ulici (mezi finančním úřadem a panelovým domem) provozuje středisko 
Diakonie ČCE šatník. Nabízíme zde obnošené šatstvo a výrobky klientů denního stacionáře pro seniory. 
Provoz zajišťují dobrovolníci. Výtěžek přispívá středisku na realizaci služeb pro seniory.
Otevírací doba: Pondělí 9,00 – 16,00 hodin, čtvrtek  9,00- 16,00 hodin. Od října bude změna otevírací 
doby: pondělí, úterý, středa, čtvrtek vždy od 10,00 – 16,00 hodin.   Jana Nečasová

Informace o dění kolem kamenného kříže v centru Jarcové
Naše občany zajímá, co se děje kolem kamenného kříže. Probíhají zde přípravy na celkovou úpravu okolí 
této historické památky. Zatím se vykácely všechny přerostlé dřeviny a keře, odstranily kameny. Dále 
bude dořešen svod vody z okapu sousedního domu a pozemek bude zrekultivován a pokryt mulčovací 
kůrou. Budou zde vysazeny okrasné kvetoucí keře (azalky, rododendrony), skalničky, byliny a nižší 
jehličnany. K osázení prostranství kolem kříže dojde podle rady odborníka až na jaře, aby nedošlo přes 
zimu k vymrznutí mladých keřů. Starou lucerničku, která zdobila kříž a už byla poškozená, nahradí 
nová, kterou zhotovil místní kovář pan Jožka Kovář.
Náš starý pískovcový kříž je kulturní památkou z roku 1832. Zdejší obyvatelé ho pořídili z výnosů 
za nocležné vojáků rakouské armády, kteří tady dva roky přebývali. V minulých dobách se u něj podle 
vzpomínek pamětníků loučili vesničané se svými zesnulými příbuznými a spoluobčany. Tak se i tato 
památka dočká důstojného prostředí.         Slávka Müllerová














